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Jonny Svensson (S) (Kl 16.15-18.50) §§160-170 
Helena Thelin (S) 
Peter Rosholm (S) 
Emelie Nilsson (S) 
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Sverre Fredriksson (M) 
Ingridh Anderén (M) 
Göran Augustsson (M) 
Rose-Marie Grune (MP) 
Daniel Persson (SD) 
Ewa-Maria Andorff-Ripa (SD) 
Gunnar Riegertz (SD) (Kl 16.20-18.50) §§161-170 
Fredrik Lind (SD) (Kl 16.15-18.50) §§160-170 
Michael Plogell (FR) 
Peter Gregorics (FR) 
Carl Pålsson (FR) 
Stefan Larsson (FR) 
Sandra Lindholm (C) 
Fredrik Olofsson (C) 
Hannu Sutinen (L) 
Otto Andreasson (S) §§158-159 ersätter Jonny Svensson (S) 
Fredrik Drugge (M)  ersätter Peter Hemlin (M) 
Ralf Lindberg (V)  ersätter Freddie Svedjekrans (V) 
Sören Rasmussen (SD)  ersätter Caroline Nordengrip (SD) 
Eva Fröjd (SD) (Kl 16-18.40) §§158-160 ersätter Gunnar Riegertz 
(SD) 
Birgitta Rasmussen (SD) §§158-159 ersätter Fredrik Lind (SD) 
Eivor Carlsson (KD)  ersätter Patrik Karlsson (KD) 
Jessica Strandberg (KD)  ersätter Rune Kennborn (KD) 

  
Ersättare Otto Andreasson (S) §§160-170 

Christina Hein (S) 
Bobbo Bolin (S) 
Hilja Lust (S) 
Oscar Sjöö (M) 
Barbro Ridell (V) 
Mattias Ekenberg (MP) 
Peter Krahl Rydberg (MP) (Kl 16.30-18.50) §§163-170 
Eva Fröjd (SD) (Kl 16-18.40) §§161-170 
Birgitta Rasmussen (SD) §§160-170 
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Anneli Lindström (FR) 
Jan Lennartzon (FR) 
Agneta Andersson (C) (Kl 17.15-18.50) §§168-170 

  
Övriga närvarande Suzanna Bengtsson (Kommunsekreterare) 

Monica Holmgren (Kommunchef) 
  
Utses att justera Hannu Sutinen (L) 

Jessica Strandberg (KD) 
  
Justeringens plats och 
tid 

Digital signering ,  2022-12-15   16:30 

  
Paragrafer §§158-170 

  

 

Sekreterare    
 Suzanna Bengtsson  

Ordförande         
 Emma Isfeldt (S)  

Underskrifter 

Justerande         
  Hannu Sutinen (L) Jessica Strandberg (KD) 

 

ANSLAGSBEVIS Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag på 
kommunens digitala anslagstavla 2022-12-16. Anslaget tas ner 2023-
01-07. Protokollet förvaras i kommunhuset. 
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Innehållsförteckning 
§158 Meddelanden 

§159 Inkommet medborgarförslag; Medborgarförslag om att återinföra tjänsten budget- och 
skuldrådgivare 

§160 Översiktsplan Bollebygds kommun - Fördjupad översiktsplan grönområden 
§161 Revidering av renhållningstaxa i Bollebygds kommun 
§162 Revidering av taxor inom miljöbalkens och livsmedelslagens områden 
§163 Revidering av reglemente för Bollebygds kommuns kulturstipendium 
§164 Revidering av lokalresursplan 2022-2031 
§165 Svar på motion (V) om solceller 
§166 Svar på motion (MP) om HBTQI-certifiering av Bollebygds skolor 
§167 Uppföljningsrapport oktober 2022, Bollebygds kommun 
§168 Mål och budget 2023-2025 
§169 Befrielse från uppdrag som ledamot (V) i kommunfullmäktige 
§170 Julhälsning 
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§158 

Meddelanden 

Anmälningar 
 KS2227588 KS2021/193-8  §205 KS Riktlinjer för markförsörjning inom 

Bollebygds kommun 
 KS2227702 KS2022/3-57  Protokoll 20221116 Förbundsstyrelsen för Sjuhärads 

Samordningsförbund 
 SBN2241743 SBN2022/259-3  §205 SBN Delårsrapport oktober 2022, 

samhällsbyggnadsnämnden 
 SBN2241690 SBN2022/259-2  Uppföljningsrapport oktober 2022 
 SBN2241744 SBN2022/240-4  §206 SBN Medborgarförslag om offentlig toalett vid 

torget i Bollebygd 
 KS2227766 KS2022/255-2  Uppföljningsrapport oktober 2022, kommunstyrelsen 
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§159     KS2022/297 

 
Inkommet medborgarförslag; Medborgarförslag om att återinföra 
tjänsten budget- och skuldrådgivare  

Beslut 
Kommunfullmäktige överlämnar medborgarförslaget till socialnämnden för handläggning och 
beslut. 
 

Ärendet 
Jasmine Bengtsson föreslår i medborgarförslag daterat 2022-11-30 att Bollebygds kommun 
återinför tjänsten budget- och skuldrådgivare på kommunen.  
 

Beslutsunderlag 
 Medborgarförslag om att återinföra tjänsten budget- och skuldrådgivare_Bortredigerad 

Skickas till 
Socialnämnden 
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§160     KS2020/24 

 
Översiktsplan Bollebygds kommun - Fördjupad översiktsplan 
grönområden  

Beslut 
1) Kommunfullmäktige beslutar om ändrat uppdrag för fördjupad översiktsplan grönområden till 
uppdrag om att ta fram grönplan inom översiktsplanens områden T1, T5 och TGU1 
(antagandehandling 2021-10-25). 
 
2) Kommunfullmäktige beslutar att resterande delar av kommunen kan studeras i kompletterande 
uppdrag i senare etapper. 
 

Ärendet 
I samband med att kommunfullmäktige antog översiktsplan för kommunen i mars 
2022 beslutade fullmäktige också att samhällsbyggnadsnämnden ska ta fram en fördjupad 
översiktsplan för grönområden. Samhällsbyggnadsförvaltningen upplever dock otydligheter och 
motsättningar i uppdraget som anger ”fördjupad översiktsplan gällande grönområden”. En 
fördjupad översiktsplan hanterar samma frågor som översiktsplanen men på ett mindre 
geografiskt område och mer i detalj. Ett tematiskt tillägg av översiktsplanen hanterar en tematisk 
fråga exempelvis grönområden. Utifrån den begreppsdefinitionen anser förvaltningen därför att 
uppdraget innefattar två olika uppdrag. Därför bör kommunfullmäktige omformulera och 
precisera uppdraget. 
  
En grönplan beräknas att ta cirka ett år i projekttid att framställa och utredningskostnader 
bedöms uppgå till cirka 1,5 miljoner kronor. Arbetskostnader för kommunens tjänstepersoner tas 
ur ordinarie personalpost och arbetskostnad för konsultstöd tas ur egen post. En grönplan är inte 
lika resurskrävande som en fördjupad översiktsplan och därför blir det lägre utredning- och 
arbetskostnader för en grönplan. 
  
Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet på sammanträde 2022-10-17, § 183, och 
föreslår följande: 1) Samhällsbyggnadsnämnden föreslår att kommunfullmäktige beslutar om 
ändrat uppdrag för fördjupad översiktsplan grönområden till uppdrag om att ta fram grönplan 
inom översiktsplanens områden T1, T5 och TGU1 (antagandehandling 2021-10-25). 
2) Samhällsbyggnadsnämnden föreslår att kommunfullmäktige beslutar att resterande delar av 
kommunen kan studeras i kompletterande uppdrag i senare etapper. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen tillstyrker samhällsbyggnadsnämndens förslag; 
 
1) Kommunfullmäktige beslutar om ändrat uppdrag för fördjupad översiktsplan grönområden till 
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uppdrag om att ta fram grönplan inom översiktsplanens områden T1, T5 och TGU1 
(antagandehandling 2021-10-25). 
 
2) Kommunfullmäktige beslutar att resterande delar av kommunen kan studeras i kompletterande 
uppdrag i senare etapper. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 §235 KS Översiktsplan Bollebygds kommun - Fördjupad översiktsplan grönområden 
 §183 SBN Fördjupad översiktsplan grönområden(SBN2022177-4) 
 Geografisk avgränsning(SBN2022177-3) 
 Ändrat uppdrag för FÖP grönområden(SBN2022177-2) 
 §30 Kf Antagande av översiktsplan för Bollebygds kommun 

Skickas till 
Samhällsbyggnadsnämnden 
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§161     KS2021/275 

 
Revidering av renhållningstaxa i Bollebygds kommun  

Beslut 
Kommunfullmäktige antar upprättat förslag på renhållningstaxa. 
  
Den nya renhållningstaxan träder i kraft 1 januari 2023 och ersätter tidigare antagen taxa, § 181, 
2021-12-08 kommunfullmäktige. 
  
Kommunfullmäktige ger även samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att för varje kalenderår 
(avgiftsår) därefter besluta att justera avgiftsbeloppen (fasta avgifter och timavgifter) med 
konsumentprisindex. Avgifterna justeras årligen från och med 1 januari 2024 enligt detta index. 
Basindex KPI utgörs av gällande indexnivå oktober 2022 (basmånad).  
 

Ärendet 
Renhållningstaxan ska täcka verksamhetens kostnader och verksamheten ska över tid gå plus 
minus noll. Renhållningstaxan höjdes 1 januari 2022 men har trots denna höjning inte kunnat 
täcka de kostnader som verksamheten genererat. Dessutom har stigande kostnader i samhället 
bidragit till att entreprenörerna kommer höja sina priser mellan 8-13% för 2023. Förslaget är att 
taxan höjs med 10% samt att kommunfullmäktige ger samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att 
varje kalenderår (avgiftsår) därefter besluta att justera avgiftsbeloppet (fasta avgifter och 
timavgifter) med konsumentprisindex. Då nuvarande taxa inte täcker de kostnader som 
verksamheten medför så behöver nuvarande taxa höjas. Dels för att täcka de kostnader som finns 
idag men också för att täcka de kostnadshöjningar som kommer nästkommande år. 
  
Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet på sammanträde 2022-10-17, § 186, och 
beslutade att föreslå kommunfullmäktige att anta upprättat förslag på renhållningstaxa. Den nya 
renhållningstaxan träder i kraft 1 januari 2023 och ersätter tidigare antagen taxa § 181, 2021-12-08 
kommunfullmäktige. Samhällsbyggnadsnämnden beslutade även föreslå kommunfullmäktige att 
samhällsbyggnadsnämnden för varje kalenderår (avgiftsår) därefter får besluta att justera 
avgiftsbeloppen (fasta avgifter och timavgifter) med konsumentprisindex. Avgifterna justeras 
årligen från och med 1 januari 2024 enligt detta index. Basindex KPI utgörs av gällande indexnivå 
oktober 2022 (basmånad). 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunstyrelsen tillstyrker samhällsbyggnadsnämndens förslag; Kommunfullmäktige antar 
upprättat förslag på renhållningstaxa. 
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Den nya renhållningstaxan träder i kraft 1 januari 2023 och ersätter tidigare antagen taxa § 181, 
2021-12-08 kommunfullmäktige. 
  
Kommunfullmäktige ger även samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att för varje kalenderår 
(avgiftsår) därefter besluta att justera avgiftsbeloppen (fasta avgifter och timavgifter) med 
konsumentprisindex. Avgifterna justeras årligen från och med 1 januari 2024 enligt detta index. 
Basindex KPI utgörs av gällande indexnivå oktober 2022 (basmånad).  
  
Kommunstyrelsens förslag bifalls av Sandra Lindholm (C) och Peter Rosholm (S).  
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 §226 KS Revidering av renhållningstaxa i Bollebygds kommun 
 §186 SBN Revidering av renhållningstaxa för Bollebygds kommun(SBN2022188-3) 
 Förslag till renhållningstaxa 2023(SBN2022188-1) 
 §181 Kf Revidering av renhållningstaxa i Bollebygds kommun 
 Renhållningstaxa för Bollebygds kommun 

Skickas till 
Samhällsbyggnadsnämnden, kommunsekreterare (hemsidan) 
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§162     KS2022/229 

 
Revidering av taxor inom miljöbalkens och livsmedelslagens 
områden  

Beslut 
1) Kommunfullmäktige antar förslag till ny taxa inom miljöbalkens område, diarieförd hos 
kommunstyrelsen 2022-10-27. 
2) Kommunfullmäktige antar förslag till ny taxa för offentlig kontroll av livsmedel i Bollebygds 
kommun, daterad 2022-09-29. 
3) Samhällsbyggnadsnämnden får i uppdrag att för varje kalenderår (avgiftsår) därefter besluta att 
höja avgiftsbeloppen i dessa taxor (fasta avgifter och timavgifter) med den procentsats för PKV 
som är publicerad på SKR:s webbplats för oktober månad året före avgiftsåret. 
4) De båda reviderade taxorna träder i kraft 2023-01-01. 
 

Ärendet 
De förändringar som föreslås är att tillsynsavgift ska debiteras efter tillsyn samt att timavgiften 
höjs för att mer ligga i linje med övriga kommuner inom Sjuhärad, både för enhetlighet inom 
Sjuhärad och för att underlätta för samverkan, samt att taxorna sedan även ska följa 
prisutvecklingen i samhället. Den höjning som föreslås kommer ändå att innebära att Bollebygds 
kommun ligger under genomsnittet för de övriga kommuner som jämförelse skett mot. För att 
kunna uppfylla författningsstadgad tillsyn kan ytterligare höjning komma att behövas, och även 
med anledning av hänsyn till nyckeltalet kostnadstäckningsgrad. 
  
Tidigare har de årliga tillsynsavgifterna betalats årligen i början av varje nytt år. Betalningen 
baseras på det antal timmar som den aktuella verksamheten är klassad för. Klassningen är 
riskbaserad och bygger på tabeller som är gemensamma för alla som bedriver tillsyn inom 
miljöbalkens och livsmedelslagens områden. Livsmedelsverket har gått ut med att en debitering 
ska ske i efterhand, dvs efter att tillsyn skett. Även inom ramen för miljöbalken förespråkas 
debitering efter tillsyn. Den nu gällande taxan tillåter inte att debitering i efterhand sker och 
därför föreslås att den ska ändras. 
  
Den avgift som debiteras är det antal timmar en verksamhet är klassad för multiplicerad med 
beslutad timavgift. Denna timavgift räknas normalt upp årligen och därför föreslås en höjning av 
denna från 1000 kr/tim för miljöbalkstillsynen samt 1200 kr/tim för tillsyn enligt livsmedelslagen 
till 1100 kr/tim för tillsyn enligt miljöbalken och till 1400 kr/tim för tillsyn enligt livsmedelslagen. 
Dessa timavgifter ligger mer i linje med övriga kommuner inom Sjuhärad. 
  
Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet på sammanträde 2022-10-17, § 181, och 
beslutat följande; Samhällsbyggnadsnämnden ställer sig bakom 

• att ändra i taxan för miljöbalkens område, 
• att ändra i taxan för livsmedelslagens område, samt 
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• att samhällsbyggnadsnämnden för varje kalenderår (avgiftsår) därefter får besluta att höja 
avgiftsbeloppen i dessa taxor (fasta avgifter och timavgifter) med den procentsats för 
PKV som är publicerad på SKR:s webbplats för oktober månad året före avgiftsåret. 

• samt skickar dessa vidare till kommunfullmäktige för beslut. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
1) Kommunfullmäktige antar förslag till ny taxa inom miljöbalkens område, diarieförd hos 
kommunstyrelsen 2022-10-27. 
2) Kommunfullmäktige antar förslag till ny taxa för offentlig kontroll av livsmedel i Bollebygds 
kommun, daterad 2022-09-29. 
3) Samhällsbyggnadsnämnden får i uppdrag att för varje kalenderår (avgiftsår) därefter besluta att 
höja avgiftsbeloppen i dessa taxor (fasta avgifter och timavgifter) med den procentsats för PKV 
som är publicerad på SKR:s webbplats för oktober månad året före avgiftsåret. 
4) De båda reviderade taxorna träder i kraft 2023-01-01. 
  
Kommunstyrelsens förslag bifalls av Sandra Lindholm (C).   
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 §223 KS Revidering av taxor inom miljöbalkens och livsmedelslagens områden 
 §181 SBN Taxa inom miljöbalkens och livsmedelslagens område(SBN2022194-4) 
 Taxa inom miljöbalkens område(SBN2022194-3) 
 Taxa inom livsmedelslagens område(SBN2022194-2) 

Skickas till 
Samhällsbyggnadsnämnden, kommunsekreterare (hemsidan) 
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§163     KS2022/252 

 
Revidering av reglemente för Bollebygds kommuns 
kulturstipendium  

Beslut 
Kommunfullmäktige antar förslag på reglemente för Bollebygds kommuns kulturstipendium. 
 

Ärendet 
Utbildningsnämnden gav på sammanträde i juni 2022 utbildningsförvaltningen i uppdrag att ta 
fram ett förslag på revidering av reglemente för Bollebygds kommuns kulturstipendium. 
  
I förslaget till reglemente står det bland annat att utbildningsnämnden är den nämnd som beslutar 
om vem eller vilka som får kulturstipendiet. I förslaget anges det också vilka kriterier som krävs 
för att få stipendiet samt att den totala stipendiesumman är 10 000 kr. 
  
Utbildningsnämnden har behandlat ärendet på sammanträde 2022-10-19, § 78, och föreslår att 
kommunfullmäktige antar förslag på reglemente för Bollebygds kommuns kulturstipendium. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunstyrelsen tillstyrker utbildningsnämndens förslag; Kommunfullmäktige antar förslag på 
reglemente för Bollebygds kommuns kulturstipendium. 
  
Kommunstyrelsens förslag bifalls av Ingridh Anderén (M). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 §238 KS Reglemente för Bollebygds kommuns kulturstipendium 
 §78 UN Reglemente för Bollebygds kommuns kulturstipendium 
 Förslag från UN på nytt reglemente kulturstipendium 

Skickas till 
Utbildningsnämnden, kommunsekreterare (hemsidan) 
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§164     KS2022/112 

 
Revidering av lokalresursplan 2022-2031  

Beslut 
Kommunfullmäktige antar reviderad lokalresursplan 2022–2031. 
 

Ärendet 
Lokalresursplanen antogs av kommunfullmäktige i april 2021, samtidigt beslutades att den ska 
revideras varje år. Under 2020 antog kommunstyrelsen en riktlinje för lokalresursplanering, denna 
bedöms numera överflödig då processen framgår i lokalresursplanen. Lokalresursplanen utgör 
underlag till kommunens investeringsbudget. Lokalresursplanen innehåller även en 
statusuppdatering av pågående projekt utifrån förra årets prioriteringar samt en reviderad 
befolkningsprognos. 
  
Lokalresursplanen utgör kommunens prioriterade insatser utifrån ett lokalstrategiskt perspektiv. 
Dessa insatser ska därefter prioriteras i kommunens investeringsbudget. De ekonomiska 
förutsättningarna beror därför helt på den budget som kommunfullmäktige antar. I budgeten 
framgår ekonomiska konsekvenser utifrån såväl drifts- som investeringsbudget. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att i årets revidering av lokalresursplan görs ett antal 
förtydliganden och kompletteringar i den rutin som beskrivs. Bland annat att lokalresursplanen 
ska tas i samband med budgeten och om remissförfarandet till nämnderna. Lokalresursplanen 
innehåller även en statusuppdatering av pågående projekt utifrån förra årets prioriteringar samt en 
reviderad befolkningsprognos. Bland de prioriterade projekten märks främst att det numera finns 
två tydliga alternativ över hur det behov angående kontorsplatser som flaggats under flera år kan 
lösas. Det finns även med ett akut behov av två nya förskolor samt lektionssalar för år 7–9 samt 
en nedrevidering av antalet platser på särskilt boende fram till 2030. 
  
I årets lokalresursplan lyfts två alternativ för hur behovet av kontorsplatser ska lösas. Ett 
alternativ utgår ifrån att delar Hembygdsvägen byggs om till kontor som kan nyttjas för 
medarbetare inom socialnämndens verksamheter, kostnaden för det skulle uppgå till ca 30 mnkr 
och skulle vara klar någon gång under 2024-2025. Det löser dock inte lokalbehoven för övriga 
nämnder och innebär också att det inte längre kommer finnas någon möjlighet till samlokalisering 
av samtliga förvaltningar. Övriga behov som inte löses är bl a kontorsplatser för 
samhällsbyggnadsförvaltningens personal som idag arbetar på Tingkullen, och samlingslokal för 
kommunfullmäktigesammanträden. Kommunstyrelseförvaltningen bedömer även att de 
kontorsplatser som skapas inte är optimala utifrån kollektivtrafik, farhågor om lämpligheten att 
samlokalisera en större kontorsarbetsplats med många besökare till kommunens dagliga 
verksamhet har även lyfts. Ett annat alternativ är att arbete påbörjas för att bygga ett nytt 
kommunhus till en uppskattad kostnad av ca 80 mnkr vilket skulle täcka samtliga nämnders 
behov av kontorsplatser. Det skulle också innebära en möjlighet att gå ur externa lokaler på 
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Tingkullen och vinkelvägen samt att nuvarande kommunhus återigen kan göras om till bostäder. 
  
En grov kostnadsuppskattning har gjort men det finns en hel del osäkra faktorer eftersom det 
inte ens är klart var ett nytt kommunhus skulle kunna byggas. Kapitalkostnaden för ett nybyggt 
kommunhus skulle uppgå till ca 3,5 mnkr vid 1,25 % kalkylränta. För alternativet att genomföra 
en ombyggnation av Hembygdsvägen skulle kapitalkostnaden uppgå till 0,9 mnkr med samma 
förutsättningar. Om ett nytt kommunhus byggs kommer lokalerna på vinkelvägen och Tingkullen 
sägas upp vilket minskar kommunens hyreskostnad med ca 1,5 mnkr samt att nuvarande 
kommunhus kan avyttras eller hyras ut vilket frigör kapitalkostnader på ca 0,4 mnkr. Utifrån 
kapital- och hyreskostnader är alltså alternativet med ett nybyggt kommunhus ca 0,7 mnkr dyrare. 
Driftskostnaderna för ett nytt kommunhus bedöms dock bli betydligt lägre jämfört med 
befintliga lokaler. Den effekten är dock inte möjlig att beräkna i dagsläget. Det är dock inte 
osannolikt att dessa tillsammans med andra samordningsvinster skulle väga upp hela den 
mellanskillnaden. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen förordar utifrån detta en fortsatt utredning mot alternativ 1 Nytt 
kommunhus. 
  
Framförallt behovet av förskolor och skola påverkar barn och unga i stor grad. Nuvarande 
lösningar med paviljonger är inte en optimal lösning för vare sig barn, unga eller medarbetare. 
Brist på förskolor och skola kan få allvarliga konsekvenser på barn och ungas uppväxt. 
  
Kommunstyrelsen beslutade på sammanträde 2022-11-22, § 227, att upphäva sitt beslut 2020-05-
26, § 98, om antagande av riktlinjer för lokalplanering i Bollebygds kommun. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige antar reviderad lokalresursplan 2022–2031. 
  
Kommunstyrelsens förslag bifalls av Sandra Lindholm (C) och Peter Rosholm (S). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 
  
 

Beslutsunderlag 
 §227 KS Revidering av lokalresursplan 2022 
 Lokalresursplan 2022-2031 
 Lokalresursplan 2022-2031 
 Lokalresursplan Bollebygds kommun 2021-2030, antagen av kf april 2021 
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Skickas till 
Kommunchef, kommunsekreterare (hemsidan) 
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§165     KS2022/182 

 
Svar på motion (V) om solceller  

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionen då det redan finns beslut i samhällsbyggnadsnämnden att 
vid planering för kommunal nybyggnation och ombyggnation alltid beakta frågan om att anlägga 
eller förbereda för anläggning av solcellspaneler eller likvärdig utrustning för utvinnande av 
solenergi. 
 

Ärendet 
Tomas Ridell har i en motion, daterad 2022-07-11, föreslagit att kommunen i varje bygglov i 
kommunala byggnationer framöver, besluta att solenergi i någon form skall installeras samt att i 
varje bygglov i privata byggnationer framöver, rekommendera att solenergi i någon form 
installeras. 
  
Att bygga solcellstak innebär en merkostnad vid byggnation men i det längre perspektivet ger 
anläggningarna en minskad driftskostnad och en minskad sårbarhet för störningar. Om frågan 
beaktas i det tidiga planeringsstadiet inför nybyggnationer eller större ombyggnationer kan 
kostnaderna hållas nere jämfört med att i efterhand bygga anläggningar på redan befintliga 
byggnader. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att solceller och liknande anläggningar för att utvinna 
solenergi är en ekonomiskt viktig investering för kommunen och innebär en ökad beredskap. 
Genom att tidigt i planeringsstadiet alltid beakta möjligheten att utrusta en byggnad med solceller 
eller motsvarande lösning kan kostnaderna hållas nere och nya och befintliga fastigheter kan 
utrustas med solcellsanläggningar, alternativt förberedas för att utrustas i ett senare 
skede. Oavsett om det handlar om kommunala eller privata fastigheter och byggnationer är det 
inte alltid försvarbart att installera solceller, det är lägesberoende och behöver ses över i varje 
enskilt fall vilket gör det svårt att sätta skallkrav rakt över. 
  
Samhällsbyggnadsnämnden beslutade 2022-05-12 att vid planering för kommunal nybyggnation 
och ombyggnation alltid beakta frågan om att anlägga eller förbereda för anläggning av 
solcellspaneler eller likvärdig utrustning för utvinnande av solenergi. 
  
När det gäller den andra att satsen som rör privata byggnationer finns i Bollebygds kommun en 
energi- och klimatrådgivare att tillgå som stöd för privatpersoner. Samhällsbyggnadsförvaltningen 
upplyser om detta i kontakt med byggherrar. 
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Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen då det redan finns beslut i samhällsbyggnadsnämnden att 
vid planering för kommunal nybyggnation och ombyggnation alltid beakta frågan om att anlägga 
eller förbereda för anläggning av solcellspaneler eller likvärdig utrustning för utvinnande av 
solenergi. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 Motion (V) gällande solceller 
 §236 KS Svar på motion (V) om solceller 
 Svar på motion gällande solenergi i Bollebygds kommunu 
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§166     KS2022/91 

 
Svar på motion (MP) om HBTQI-certifiering av Bollebygds skolor  

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 
 

Ärendet 
Sassi Wemmer (MP) och Rose-Marie Grune (MP) föreslår i motion daterad 2022-04-10 att alla 
Bollebygd kommuns skolor och förskolor, befintliga och kommande samt ungdomsgården ska 
HBTQI-certifieras. Enligt motionärerna är HBTQI-certifieringen en stämpel på att verksamheten 
arbetar strategiskt och normkritiskt utifrån ett hbtqi-perspektiv, såväl för anställda som i 
bemötande av kunder och medborgare. Certifieringsarbetet är ett åtagande där en 
överenskommen genomförandeplan, som innefattar utbildningsinsatser och annat internt 
utvecklingsarbete, ska genomföras och följas upp. HBTQIi-certifieringen synliggör också en 
ambition för omgivningen och har ett viktigt signalvärde. För att garantera en öppen och 
inkluderande skolmiljö där alla känner sig välkomna bör Bollebygd kommuns skolor och 
förskolor HBTQI-certifieras. Då ansvaret för elevernas arbetsmiljö ligger hos varje rektor är det 
viktigt att rektorerna, såväl som lärare och annan personal i Bollebygd kommuns skolor och 
förskolor, har kompetens inom HBTQI-frågor. Alla elever har rätt till en skolmiljö som är trygg, 
öppen, varm och välkomnande och där alla kan tillgodogöra sig den undervisning de också har 
rätt till. 
  
Kommunfullmäktige har på sammanträde 2022-05-05, § 43, remitterat motionen till 
utbildningsnämnden för handläggning. Utbildningsnämnden har behandlat motionssvaret på 
sammanträde 2022-09-21, § 65, och föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen gällande 
HBTQI-certifiering av Bollebygds kommuns förskolor, skolor och ungdomsgård. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunstyrelsen tillstyrker utbildningsnämndens förslag; Kommunfullmäktige avslår motionen. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 Motion (MP) om HBTQI-certifiering av Bollebygds skolor 
 §237 KS Svar på motion (MP) om HBTQI-certifiering av Bollebygds skolor 
 Protokollsutdrag § 65, UN, Svar på motion om HBTQI-certifiering av Bollebygds skolor 
 UF tjänsteskrivelse, svar på motion 
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§167     KS2022/254 

 
Uppföljningsrapport oktober 2022, Bollebygds kommun  

Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner uppföljningsrapport oktober 2022 för Bollebygds kommun. 
 

Ärendet 
Kommunens helårsprognos är ett resultat på 46,2 miljoner kronor. Det är 35,7 mnkr bättre än det 
budgeterade resultat på 10,5 mnkr. Nämnderna prognosticerar tillsammans ett överskott med 
12,8 mnkr medan räntenetto och pensioner prognosticerar överskott på 1,0 mnkr. 
Skatteintäkterna och de generella statsbidragen bedöms visa överskott med 17,9 mnkr. Därutöver 
finns en ej fördelad budgetreserv på 4 mnkr. Jämfört med delårsrapporten i augusti har 
kommunen prognosticerat ett resultat som är 7,2 mnkr högre. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige godkänner uppföljningsrapport oktober 2022 för Bollebygds kommun. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 §231 KS Uppföljningsrapport oktober 2022, Bollebygds kommun 
 Uppföljningsrapport oktober 2022 

Skickas till 
Ekonomiavdelningen  
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§168     KS2022/223 

 
Mål och budget 2023-2025  

Beslut 
Kommunfullmäktige fastställer mål och ekonomiska ramar enligt budgetförslag från (S) (M) (V) 
och (MP), daterat 2022-11-15. 
  
Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen rätt att besluta om tilläggsanslag för ofördelade 
kostnader upp till det belopp som anges i budgetförslaget. 
  
Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen rätt att besluta om nya lån upp till 40 mnkr avseende 
2023 för att finansiera verksamhetens investeringar. 
  
Kommunfullmäktige ger ekonomiavdelningen mandat att verkställa tekniska justeringar av 
nämndernas ramar till följd av förändrade PO-tillägg och kapitalkostnader. 
 

Ärendet 
Kommuner och regioner ska varje år upprätta en budget för nästa kalenderår (budgetår). I 
budgeten ska skattesatsen och anslagen anges. Av budgeten ska det vidare framgå hur 
verksamheten ska finansieras och hur den ekonomiska ställningen beräknas vara vid budgetårets 
slut. De finansiella mål som är av betydelse för en god ekonomisk hushållning ska anges. 
  
Till dagens sammanträde har (SD) och (KD) inkommit med gemensamt budgetförslag för 2023. 
  
Dagens sammanträde 
Debatten inleds av Ulf Rapp (S) och Ingridh Anderén (M) som representanter för majoritetens 
(S, M, MP, V) budgetförslag. Därefter görs inlägg av Peter Gregorics (FR) som representant för 
Folkets Rösts budgetförslag, Daniel Persson (SD) som representant för Sverigedemokraternas 
och Kristdemokraternas budgetförslag, samt Fredrik Olofsson (C) och Hannu Sutinen (L). 
  
Efter den första delen av budgetdebatten lämnas ordet fritt, med rätt till replik och kontrareplik. 
Inlägg i debatten görs i tur och ordning av; Rose-Marie Grune (MP), Jonny Svensson (S), Michael 
Plogell (FR), Peter Rosholm (S), Barbro Ridell (V), Ralf Lindberg (V), Ingridh Anderén (M), Carl 
Pålsson (FR), Daniel Persson (SD), Sverre Fredriksson (M), Jonny Svensson (S), Stefan Hederdal 
(M), Carina Svensson (S), Ulf Rapp (S), Lars-Erik Olsson (S), Fredrik Olofsson (C) och Carl 
Pålsson (FR). 
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Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige fastställer mål och ekonomiska ramar enligt budgetförslag från (S) (M) (V) 
och (MP), daterat 2022-11-15. 
Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen rätt att besluta om tilläggsanslag för ofördelade 
kostnader upp till det belopp som anges i budgetförslaget. 
 
Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen rätt att besluta om nya lån upp till 40 mnkr avseende 
2023 för att finansiera verksamhetens investeringar. 
 
Kommunfullmäktige ger ekonomiavdelningen mandat att verkställa tekniska justeringar av 
nämndernas ramar till följd av förändrade PO-tillägg och kapitalkostnader. 
  
Ledamöternas förslag till beslut 
Ulf Rapp (S), Ingridh Anderén (M), Rose-Marie Grune (MP), Jonny Svensson (S), Peter Rosholm 
(S), Ralf Lindberg (V), Sverre Fredriksson (M), Stefan Hederdal (M), Carina Svensson (S) 
och Lars-Erik Olsson (S) föreslår bifall till kommunstyrelsens (majoritetens) budgetförslag. 
  
Daniel Persson (SD) föreslår bifall till Sverigedemokraternas och Kristdemokraternas 
budgetförslag. 
  
Peter Gregorics (FR), Carl Pålsson och Fredrik Olofsson (C) föreslår bifall till Folkets Rösts 
budgetförslag. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns tre budgetförslag. Därefter ställer ordföranden de tre 
förslagen mot varandra och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 
kommunstyrelsens (majoritetens) budgetförslag. 
 

Beslutsunderlag 
 §229 KS Mål och budget 2023-2025 för Bollebygds kommun 
 Majoritetens budgetförslag 2023-2025 
 Budgetförslag Folkets Röst 2023-2025 
 Protokoll MBL §11 gällande budget 2023 
 Beredning av revisorernas budget för 2023 
 Budgetförslag med ändringsyrkanden SD/KD 

Skickas till 
Ekonomiavdelningen, samtliga nämnder 
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§169     KS2022/212 

 
Befrielse från uppdrag som ledamot (V) i kommunfullmäktige  

Beslut 
Kommunfullmäktige befriar Freddie Svedjekrans (V) från uppdraget som ledamot i 
kommunfullmäktige i Bollebygds kommun. 
  
Länsstyrelsen i Västra Götalands län tillskrivs för att utse en ny ledamot (V) 
i kommunfullmäktige. 
 

Ärendet 
Freddie Svedjekrans (V) har i en skrivelse 2022-11-28 begärt att bli befriad från sitt uppdrag som 
ledamot i kommunfullmäktige. Enligt 4 kap. 6 § kommunallagen ska kommunfullmäktige befria 
en förtroendevald från uppdraget när den förtroendevalde önskar avgå, om det inte finns 
särskilda skäl mot det. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige befriar Freddie Svedjekrans (V) från uppdraget som 
ledamot i kommunfullmäktige och finner att så sker. Ordföranden meddelar därefter att 
länsstyrelsen i Västra Götalands län ska tillskrivas för att utse en ny ledamot (V). 
 

Beslutsunderlag 
 Avsägelse som ledamot i KF, Freddie Svedjekrans 

Skickas till 
Länsstyrelsen, Freddie Svedjekrans, HR-enheten (Elisabeth Starkbeck), förtroendemannaregistret 
(Tommy Andersson) 
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§170 

Julhälsning 

Ärendet 
Dagens sammanträde 
Ordförande Emma Isfeldt (S), tillsammans med resten av presidiet, avslutar årets sista 
kommunfullmäktigesammanträde med en önskan till alla om en god jul och ett gott nytt år. 
Ulf Rapp (S) önskar presidiet en god jul och ett gott nytt år. 
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